
ZÁPIS Č. 2N/2002  (136)
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 12. LISTOPADU 2002

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1

Přítomni: viz prezenční listina (celkem 24 senátorů)

Hosté: rektor Vrbka, prorektoři Kazelle, Jančář,
členové volební a návrhové komise VUT,
Doc. Rais/FP, Doc. Švec/FAST,
PhDr. Lepková/CESA, redaktor časopisu Události

PROGRAM:
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
2. VOLBA KANDIDÁTA NA JMENOVÁNÍ REKTOREM

 Představení kandidáta
 Vystoupení kandidáta s programovým prohlášením
 Diskuse
 Vlastní volba

3. Různé
 Stanovení termínu zasedání ekonomické komise AS VUT
 Schválení delegátů fakult do sněmu RVŠ

AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT
Jednání zahájil předseda AS VUT Doc. Zbořil, který přivítal všechny přítomné účastníky zasedání
a vznesl dotaz, zda má někdo ze senátorů připomínku k zápisu z minulého zasedání AS VUT. Žádná
připomínky vznesena nebyla, a proto Doc. Zbořil předal slovo předsedovi volební a návrhové komise
pro volbu kandidáta na jmenování rektorem Ing. Lubomíru Zlámalovi.

AD 2) VOLBA KANDIDÁTA NA JMENOVÁNÍ REKTOREM
Ing. Zlámal úvodem představil členy volební a návrhové komise VUT a seznámil členy AS VUT
s přípravou voleb kandidáta na jmenování rektorem. Informoval přítomné, že byl navržen pouze jeden
kandidát na jmenování rektorem – současný rektor Prof. RNDr. Ing. Jan Vrbka, DrSc. Návrh na tohoto
kandidáta podaly nezávisle akademické senáty FSI, FIT, FEKT a FCH VUT. První týden v listopadu
se uskutečnila tři předvolební shromáždění, na kterých navržený kandidát Prof. Vrbka seznámil
akademickou obec VUT se svým volebním prohlášením – dne 5. 11. 2002 v aule Q v areálu FSI (pro
akademické obce FSI a FP), dne 6. 11. 2002 v areálu Purkyňova 118 (pro akademické obce FCH, FIT
a FEKT) a dne 8. 11. 2002  v areálu Veveří 95 (pro akademické obce FAST, FA a FaVU).
Ing. Zlámal vznesl dotaz, zda má AS VUT nějaké připomínky k programu dnešní volby, a protože
žádná připomínka vznesena nebyla, volba pokračovala podle výše uvedeného programu.

 Představení kandidáta
Ing. Zlámal přečetl příslušná ustanovení Volebního řádu pro volbu kandidáta na jmenování rektorem
a sdělil, že programové prohlášení spolu s životopisem kandidáta bylo zveřejněno na www stránkách
akademického senátu pro celou akademickou obec VUT. Členové AS VUT konstatovali, že se
s životopisem kandidáta již seznámili, a proto volba pokračovala druhým bodem programu.

 Vystoupení  kandidáta s programovým prohlášením
Prof. Vrbka seznámil AS VUT podrobněji se svým programovým prohlášením - věnoval se především
koncepci řízení VUT pro období 2003 až 2006, konkrétně v oblastech vzdělávacích a tvůrčích
činností, financování a rozvoje školy a seznámil také přítomné s předpokládaným složením nového
vedení VUT:
 Prof. RNDr. Josef Jančář, CSc. – prorektor pro tvůrčí aktivity
 Prof. Ing. Jiří Kazelle, CSc. – prorektor pro vnější vztahy
 Doc. Ing. Karel Rais, CSc. – prorektor pro strategický rozvoj
 Doc. RNDr. Miloslav Švec, CSc. – prorektor pro vzdělávání
 Ing. Jaromír Pěnčík – kvestor VUT



Rektor Vrbka dále zhodnotil činnost současného vedení VUT za uplynulé funkční období, kde
vyzdvihl spolupráci s prorektorem pro vzdělávací činnost Doc. RNDr. Petrem Dubem, CSc. a ocenil
také činnost prorektora pro dislokaci Doc. Ing. Ladislava Štěpánka, CSc. Na závěr rektor Vrbka sdělil,
že znalosti a zkušenosti, které získal během práce ve funkci rektora nabízí VUT k zužitkování i nadále.

 Diskuse
Následovala krátká diskuse členů AS VUT, ve které vystoupili Doc. Mašek, RNDr. Popela a Doc.
Münsterová. V diskusi byly vzneseny dotazy a připomínky týkající se zejména koncepce VUT v rámci
Dlouhodobého záměru VUT (pokles kontaktní výuky ve prospěch tvůrčí činnosti), účelného čerpání
finančních prostředků získaných na základě rozvojových projektů (roztříštěnost financování). Bylo
také doporučeno zpracování dlouhodobých pedagogických záměrů a další rozvíjení spolupráce vedení
VUT s akademickým senátem, který by měl zvýšit svoji aktivitu zejména v komoře akademických
pracovníků.
Rektor zodpověděl dotazy senátorů a vzhledem k tomu, že již další připomínky nebyly vzneseny,
odebrali se členové AS spolu se zástupci volební a návrhové komise do velké auly Centra VUT, ve
které se uskutečnila vlastní volba kandidáta na jmenování rektorem.

 Vlastní volba
Ing. Zlámal zopakoval jediný platný způsob označování hlasovacích lístků a pak postupně vyvolával
jednotlivé členy AS VUT- každý vyvolaný senátor obdržel hlasovací lístek, který po upravení za
plentou vhodil před všemi přítomnými do hlasovací urny.
Volební a návrhová komise VUT, rozdělená na dvě poloviny, pak provedla dva nezávislé součty hlasů
s následujícím výsledkem – pro navrhovaného kandidáta hlasovalo 24 senátorů, tj. všichni členové AS
VUT.

Předseda volební a návrhové komise VUT Ing. Zlámal vyhlásil výsledek voleb a konstatoval, že
kandidátem na jmenování rektorem byl všemi hlasy zvolen současný rektor VUT v Brně

Prof. RNDr. Ing. Jan Vrbka, DrSc.

Členové AS VUT se vrátili zpět do zasedací místnosti, ve které Ing. Zlámal seznámil Prof. Vrbku
s výsledkem voleb a jménem všech mu poblahopřál k novému zvolení.
Předseda AS VUT Doc. Zbořil poděkoval prostřednictvím Ing. Zlámala všem členům volební
a návrhové komise VUT za její práci při přípravě voleb.
Tím byla volba kandidáta na jmenování rektorem ukončena.

AD 2) RŮZNÉ
 Stanovení termínu zasedání ekonomické komise AS VUT

Kvestor Pěnčík sdělil, že byla zpracována Pravidla pro rozdělení dotace pro rok 2003, která byla
rozeslána všem členům AS VUT E-mailem dne 5. 11. 2002. Kvestor navrhl svolat zasedání
ekonomické komise AS VUT, která by měla zaujmout k výše uvedeným pravidlům stanovisko.
Současně by ekonomická komise měla také být seznámena s přípravou plánu investičních
a neinvestičních prostředků a projednat výsledky kontroly Finančního ředitelství (seznámení
s protokolem).
Po krátké diskusi byl navržen termín jednání EK AS VUT na úterý 19. 11. 2002 od 11:15 hod. v malé
zasedací místnosti rektorátu VUT v Brně  (místnost č. 225, I. patro), Antonínská 1.

 Doplnění EK AS VUT
Doc. Zbořil seznámil senátory s E-mailem předsedy AS Fakulty architektury Ing. Hrubého, který
požádal jménem AS FA o dodatečné zařazení zástupce FA v AS VUT Doc. Nového do ekonomické
komise AS VUT - vzhledem k tomu, že v této komisi mají své zastoupení všechny fakulty, mimo FA.
Uskutečnila se krátká diskuse, ve které bylo konstatováno, že EK AS VUT by měla při svém jednání
hájit nikoliv pouze zájmy jednotlivých fakult, ale zájmy VUT jako celku. Po diskusi předseda EK
Prof. Štěpánek podpořil návrh AS FA a AS VUT hlasoval o následujícím návrhu na usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT souhlasí s doplněním ekonomické komise AS VUT o Doc. Ing. Aloise
Nového, CSc.



Hlasování:
Pro – 22 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 2 hlasy

UAS 1
Akademický senát VUT souhlasí s doplněním ekonomické komise AS VUT o Doc. Ing. Aloise
Nového, CSc.

Kvestor Pěnčík sdělil senátorům, že byl zpracován generel VUT a doporučil, aby se s ním členové AS
VUT seznámili. Navrhl, aby byl tento bod zařazen na program příštího zasedání AS VUT, členové AS
VUT s jeho návrhem souhlasili.

 Schválení delegátů fakult do sněmu RVŠ
Doc. Zbořil sdělil, že na minulém zasedání AS VUT byli schváleni delegáti tří fakult VUT do Sněmu
RVŠ a na dnešním zasedání by měly být projednány návrhy i z ostatních fakult. Současně seznámil
senátory s abdikačním listem Doc. Maška, který potvrdil, že jeho rozhodnutí je konečné. Členové AS
VUT vzali rezignaci Doc. Maška na vědomí s tím, že jeho místo zaujme řádně zvolená náhradnice
RNDr. Božena Kábelová.
Odchodem Doc. Maška z AS VUT bylo nutné znovu zvolit zástupce VUT do Sněmu RVŠ. Doc.
Zbořil navrhl, aby se jím stal místopředseda AS VUT Mgr. Božek, a aby současně byl navrženo jeho
zařazení do legislativní komise. O tomto návrhu bylo hlasováno.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT deleguje jako zástupce VUT do Sněmu RVŠ Mgr. Václav Božka, CSc.
a navrhuje jeho zařazení do legislativní komise RVŠ.
Hlasování:
Pro – 23 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 1 hlas

UAS 2
Akademický senát VUT deleguje jako zástupce VUT do Sněmu RVŠ Mgr. Václav Božka, CSc.
a navrhuje jeho zařazení do legislativní komise RVŠ.

Doc. Zbořil sdělil, že kanceláři AS VUT byly zaslány delegační lístky ze všech fakult mimo FAST, na
které se prozatím neuskutečnily volby nového akademického senátu (volby budou do 14ti dnů, delegát
bude oznámen dodatečně). Více než polovina delegátů se přihlásila do ekonomické komise RVŠ,
avšak podle stanoviska RVŠ může mít každá VŠ v této komisi pouze jednoho zástupce. Doc. Zbořil
doporučil projednat jednotlivé návrhy do pracovních komisí uvedené v delegačních lístcích a upravit
je tak, aby VUT mělo zastoupení ve všech komisích. V diskusi členů AS VUT bylo konstatováno, že
dle zákona o VŠ a Statutu RVŠ je možné, aby AS VUT změnil návrhy fakult do pracovních komisí
RVŠ. Byla vzneseny dotazy na Doc. Münsterovou, které se týkaly činností jednotlivých komisí.
Po diskusi bylo hlasováno o schválení fakultami předložených delegačních lístků o zastoupení fakult
VUT ve Sněmu RVŠ, spolu s Akademickým senátem VUT upravenými návrhy do pracovních komisí
RVŠ.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT deleguje zástupce fakult VUT do Sněmu Rady vysokých škol a navrhuje
jejich zařazení do pracovních komisí RVŠ.

Výsledek hlasování:
Pro – 23 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů



UAS 3
Akademický senát VUT deleguje zástupce fakult VUT do Sněmu Rady vysokých škol a navrhuje
jejich zařazení do pracovních komisí RVŠ takto:
 Fakulta strojního inženýrství

Doc. Ing. Miroslav Píška, CSc. – navržen do funkce člena pracovní komise pro vnější a zahraniční
styky;

 Fakulta elektrotechniky a komunikačních technologií
Prof. Ing. Petr Pivoňka, CSc. – navržen do funkce člena pracovní komise pro vzdělávací činnost;

 Fakulta informačních technologií
Doc. Ing. Zdeňka Rábová, CSc. – navržena do funkce člena pracovní komise pro tvůrčí činnost
studentů a pro státní informační politiku;

 Fakulta architektury
Ing. arch. Ladislav Mohelník – navržen do funkce člena pracovní komise pro síť a strukturu
vysokých škol;

 Fakulta podnikatelská
Ing. Josef Šunka, PhD. – navržen do funkce člena pracovní komise ekonomické a pro studium
jazyků na VŠ;

 Fakulta chemická
Prof. Ing. Jaroslav Fiala, CSc. – navržen do funkce člena pracovní komise pro vědeckou činnost
a pro VŠ knihovny;

 Fakulta výtvarných umění
PhDr. Pavel Ondračka – navržen do funkce člena pracovní komise pro umělecké VŠ.

Následovala závěrečná diskuse členů AS VUT, ve které senátoři  požádali o zprostředkování možnosti
vjezdu do dvora prostřednictvím zaměstnaneckých karet VUT (již zajištěno tajemnicí Cardovou).

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 10. prosince 2002 v 9:00 hodin
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1.

               Ing.  Jaroslav Švec Doc. Ing. František Zbořil, CSc.
předseda Studentské komory AS VUT                                              předseda AS VUT v Brně

Zapsala: Jarmila Cardová


